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Besluitenlijst van de vergadering van de gebiedsadviescommissie Groenalliantie Midden-Holland e.o. 
Voor advies aan het Algemeen Bestuur op 30 maart 2023 
 
Aanwezig: Mevr. Jaarsma (voorzitter), dhr. Van Ree (Krimpenerwaard), dhr. Groen (Krimpenerwaard), dhr. 
Ankone (Bodegraven-Reeuwijk), mevr. Kerkmans (Gouda), mevr. Brouwer (Gouda), mevr. Prins 
(Waddinxveen), mevr. Schippers-Van Rhee (Waddinxveen), dhr. Möckelmann (Bodegraven-Reeuwijk), dhr. 
Ratzon (Krimpen aan den IJssel).  
 
Ambtelijk: mevr. Klapwijk (ambtelijk Krimpenerwaard), dhr. Van Keulen (Bestuurssecretaris Groenalliantie), 
dhr. Huls (programmamanager), mevr. Guneyli (ambtelijk secretaris Staatsbosbeheer). 

 
 

Datum 
vergadering 

15 maart 2023 
 

  Plaats Gouda  
en deels hybride 
 

Nr. Agendapunt Besluit 

1. Opening, voorstellen, 
mededelingen 

Mevr. Jaarsma opent als voorzitter de vergadering en heet een ieder welkom in Gouda. Er volgt een voorstelronde.  
 
De bestuurssecretaris deelt mede dat door Staatsbosbeheer voor de schappen in Zuid-Holland een position paper wordt opgesteld. 
Dit om de provincie Zuid-Holland te wijzen op de zorgen die er zijn ten aanzien van de financiële regeling die in 2026 gaat gelden voor 
de schappen. De zorgen zien op de hoogte van het budget (maximaal 40 % van het benodigde beheerbudget) en de gevraagde 
aanvraagvoorwaarde van een oppervlakte van minimaal 100 hectare. De position paper wordt t.z.t. aan de gemeenteraden 
toegestuurd ter kennisname.  
 
Er zijn geen andere mededelingen vooraf.  
 

2. Groenalliantie en 
Bestuurlijke 
ontwikkelingen 

De bestuurssecretaris licht toe dat de raden na instemming door het dagelijks bestuur de financiële stukken (jaarrekening en 
begroting) ontvangen voor een zienswijze aan het Algemeen Bestuur. De financiële stukken zijn sluitend. Groenalliantie biedt aan om 
in een eerstvolgende bijeenkomst van de gebiedsadviescommissie een toelichting op de P&C cyclus en toekomstige uitdagingen te 
geven door de financieel beleidsmedewerker. De gebiedsadviescommissie stelt dit op prijs.  
 
Daarnaast geeft de bestuurssecretaris aan dat het aanvragen van ontwikkelgelden slechts sporadisch wordt gedaan, in verband met 
het gebrek aan beheergelden.  
 
Ten slotte meldt hij de officiële afsluiting van het programma Kwaliteitsimpuls, die nog wordt georganiseerd in samenwerking met de 
PZH.  
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Vragen/opmerkingen: 
Mevr. Kerkmans vraagt zich af of er gelden vanuit Shell worden ontvangen door Groenalliantie.  
Mevr. Brouwer vraagt zich af hoe Groenalliantie omgaat met inkomsten uit private fondsen en giften.  
 
Dhr. Van Keulen geeft aan dat er naar zijn weten geen sprake is van gelden vanuit Shell dan wel private fondsen en giften. Dit blijkt 
ook niet uit de jaarrekening. In het algemeen geldt dat de ontvangst van dit soort gelden altijd moet worden voorgelegd aan de 
eigenaar Groenalliantie. Daar moet het bestuur dus mee akkoord gaan.  
 

3.  Bestuursvoorstellen 
ter advies voorgelegd 

Er zijn drie voorstellen ter advisering door de gebiedsadviescommissie:  
a. Verkenning verbeteren watersysteem en waterkwaliteit 
b. Recreantenonderzoek  

 
De programmamanager geeft een toelichting op beide voorstellen. Wat is aangepast ten opzichte van de investeringsagenda zijn de 
geraamde investeringen. In het Ontwikkelplan ‘Groen voor Iedereen’ is het project ‘Recreantenonderzoek’ opgenomen. Om de 
gebieden goed te beheren en door te ontwikkelen, is kennis nodig over de gebruikers ervan. De provincie Zuid-Holland heeft in 2022 
zelf ook een onderzoek verricht. In dat recreantenonderzoek zijn de gebieden Gouwebos en ’t Weegje/Oostpolder niet meegenomen. 
In lijn met dit onderzoek dienen deze twee gebieden ook te worden onderzocht. In tegenstelling tot de vastgestelde 
Investeringsagenda is er voor gekozen om het budget van de verkenning verbetering watersysteem en waterkwaliteit te wisselen voor 
het budget van het recreantenonderzoek. Door voortschrijdend inzicht blijkt dat de waterproblematiek in de gebieden groter wordt. 
 
In reactie op een vraag van mevr. Brouwer ten aanzien van de planning en de onderzochte gebieden, legt dhr. Huls uit dat het project 
leidt tot een uitvoeringsplan en programma voor alle gebieden in de Krimpenerwaard en rond de Reeuwijkse plassen waarin 
uitvoerings- en beheersmaatregelen worden geformuleerd.  
 
Dhr. Groen adviseert om het onderzoek breder te trekken dan enkel Groenalliantie grenzen. Dhr. Huls beaamt dat het niet wenselijk is 
om ten aanzien van watersystemen alleen binnen de eigen grenzen te kijken. Gestreefd wordt naar cofinanciering vanuit het 
Hoogheemraadschap en contacten leggen met agrariërs. Daarbij geldt dat onderzoek aan moet sluiten met andere pilot projecten, 
zoals die van de biodiversiteit.  
 

c. Kosten onderzoek vervanging brug Gouwebos  
De bestuurssecretaris licht toe dat de veiligheid in gedrang komt als de brug niet vervangen wordt. Het betreft het meest noordelijke 
puntje van Groenalliantie naar Boskoop. Mevr. Kerkmans vraagt of het onderzoek kijkt naar de zwaarte van het verkeer omdat dit 
geweerd zou moeten worden uit het gebied. De bestuurssecretaris geeft aan dat het zware verkeer enkel het werkverkeer van de 
gemeente en Staatsbosbeheer betreft. Ook een ambulance kan er over heen.  
 
Mevr. Prins noemt de mogelijke ontwikkeling van een weg en vraagt of hier een verband is.  
Dhr. Van Keulen geeft aan dat die ontwikkeling nog niet aan de orde is, en of deze gaat spelen is ook zeer de vraag. Dit staat dus 
geheel los van elkaar.  
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Er zijn geen andere punten.  
 
De Gebiedsadviescommissie adviseert het Algemeen Bestuur als volgt:  
Zij ondersteunt bovenstaande bestuursvoorstellen, met in acht name van de genoemde opmerkingen.  
 

4.  Lopende zaken 
programma en 
projecten   

Dhr. Huls geeft een toelichting op een aantal actuele ontwikkelingen:  
- Afronding van de kwaliteitsimpuls: de sanitaire voorzieningen zijn geplaatst. Deze gaan conform beleid, enkel in het 

recreatieseizoen open en voor de voorzieningen geldt dat zij na 22.00 uur automatisch afgesloten worden. Daarnaast 
is er een wandelverbinding is ’t Weegje gerealiseerd, waarbij de tunnel onder het spoor gemeden kan worden.  

- In de Reeuwijkse Hout is een uitkijktoren gerealiseerd. Helaas is daar al schade aan vanwege ongeoorloofd 
vuurwerkgebruik.  

- De tender voor de Solar Carports in de Reeuwijkse Hout is gepubliceerd. Een van de selectiecriteria is dat de partij in 
het verleden  burgerparticipatie heeft toegepast in een vroeg stadium. Zes partijen zijn gevraagd een bod uit te 
brengen. Gevraagd is om 50 procent lokaal eigendom. Aangegeven wordt dat de pilot wordt geëvalueerd en pas 
evaluatie na mogelijk andere gebieden aangewezen worden voor een zelfde ontwikkeling.  

- Gemeld wordt dat er een informatieavond is geweest over het onderzoek van de gemeente naar verblijfsrecreatie 
waarvan de GAC in 2022 van op de hoogte is gesteld. Het haalbaarheidsonderzoek ten aanzien van de locatie 
Krimpenerhout is door Groenalliantie uitgevoerd als grondeigenaar. De opkomst was hoog en de meerderheid van de 
aanwezigen bleek tegen de benoemde locatie te zijn. Er is inmiddels ook een online petitie gestart tegen de 
benoemde locatie. Dit wordt besproken in het komende DB. De raden worden geïnformeerd middels een brief. Dhr. 
Ratzon geeft complimenten over de wijze waarop de organisatie omging met de negatieve tendens die avond. Hij 
benadrukt de behoefte om de raden goed te blijven betrekken. Dhr. van Ree geeft aan dat het beoogde gebied op de 
kaart er best groot uit ziet, terwijl de ontwikkeling niet het gehele gebied beslaat. Ook is er een lokaal persbericht 
verschenen met daarin een onjuiste kaartweergave. Wordt dat nog gerectificeerd? Dhr. Huls geeft aan dat voorgesteld 
wordt de communicatie vanuit de gemeente Krimpenerwaard op te pakken. Voor dat onderdeel is daarom de 
gemeente Krimpenerwaard aan zet, maar de suggestie zal genoemd worden in het projectteam.  

- Er zijn projecten gestart in het kader van de beweegvriendelijke leefomgeving, zoals het realiseren van routes voor 
mensen met een beperking. Zowel het Kenniscentrum Groen en Handicap, als de GAB Gouda zijn betrokken om een 
inventarisatie te doen in de gebieden. Vanwege de toename van de beheerskosten en de onzekerheid over de 
toekomstige financiering wordt er een selectie gemaakt welke routes ook daadwerkelijk gerealiseerd kunnen worden. 
Mevr. Kerkmans merkt op dat de Familieroute, bedoeld om vooral inclusief te klinken, juist niet inclusief over kan 
komen. Zij vraagt om deze naam te heroverwegen. Dhr. Huls zal dit meenemen 

- Ook in de Reeuwijkse Plassen wordt een extra half verhard fietspad aangelegd in verband met het intensive gebruik 
door zowel fietsers als wandelaars. Hier is subsidie voor toegekend en de planvorming volgt. Mevr. Kerkmans doet de 
suggestie om een bord te plaatsen met fietsers te gast, maar dhr. huls geeft aan dat dit niet mogelijk is vanwege de 
verkeersbesluiten daar.  
Gemeld wordt dat ook het leefgebied van de ringslangen wordt meegenomen. Er is een bepaalde periode, waarbij de 
ringslang rust en de uitvoering het beste kan plaatsvinden.  
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- Het handelingskader Klimaatadaptie is momenteel in voorbereiding. Ook hittestress wordt hierin meegenomen. Dhr. 
Van Ree vraagt naar mogelijkheden rondom het waterpeil. Dhr. Huls verwijst naar de verkenning over watersystemen.  

- Dhr. Huls vervolgt dat ook het online platform momenteel in ontwikkeling is. De huidige website wordt interactiever.  
- In het komende DB wordt een voorstel voorgelegd over uitbreiding van de gebieden. 
- Voorts wordt gemeld dat ten aanzien van het toekomstperspectief Oostpolder op het gebied van natuur en recreatie 

een visie wordt opgesteld. Indien dat leidt tot investeringsvoorstellen, zal de gebiedsadviescommissie om advies 
worden gevraagd.  

- Dhr. Ankone noemt het burgerinitiatief natuurontwikkeling Oostsloot om een deel van het slagenlandschap met 
cultuur-historische waarde zelf in beheer te nemen. Dhr. Huls geeft aan dat tijdens de oriënterende gesprekken bij de 
gemeentes, dit initiatief niet ter sprake is gekomen. Wellicht heeft het elkaar gekruist. De suggestie wordt 
meegegeven aan de projectleider. Hierbij geldt dat het de gemeente ook vrij staat om Groenalliantie hierover te 
benaderen. 

- Dhr. Huls sluit af door de projecten in uitvoering te noemen.   
o Bootcamp Krimpenerhout: Aanbesteed, voor september geleverd.  
o Hindernisbaan Gouwebos: Aanbesteed: gecombineerd met de fietsenstalling  
o Uitkijktoren Loetbos: vergelijkbaar met de uitkijktoren in de Reeuwijkse Hout.  
o Versterken van de natuurwaarden en biodiversiteit. Eerste ronde quick wins zijn afgerond. Basis voor het onderzoek is 

het door in opdracht van Groenalliantie uitgevoerde onderzoek “nulmeting biodiversiteit 2022 Groenalliantie Midden 
Holland”. Verwachting is dat de uitkomsten van het rapport gecombineerd met onderzoek van de studenten van de 
Hogeschool Utrecht resulteert in een reeks nieuwe maatregelen dat bijdraagt in de implementatie van het versterken 
van natuurwaarden. Parallel is er een onderzoek uitgevoerd door de gemeente Gouda. Na behandeling in het DB 
worden de uitkomsten gedeeld met gebruikers. De resultaten worden uiteindelijk in alle gebieden toegepast. Hiervoor 
is een budget van 360.000 euro reeds gereserveerd om de balans tussen natuur en recreatie te behouden, na de 
realisatie van veel recreatieve voorzieningen.  

 
Dhr. Huls wordt bedankt voor zijn toelichting.  
 

5.   Stand van zaken 
Wijziging Wet 
Gemeenschappelijke 
Regelingen  

De bestuurssecretaris geeft een toelichting en legt uit dat de planning op schema verloopt. Juridische opmerkingen op de 
conceptstukken zijn uitgevraagd en worden verwerkt. De raden worden op de hoogte gehouden van de ontwikkelingen.  

6. Rondvraag en 
sluiting 
 

Dhr. Van Ree merkt tijdens de rondvraag ten aanzien van de informatieavond over de Ecolodges op, dat de avond en de geuite 
zorgen laat zien hoe betrokken de omwonenden zijn bij dit gebied. Dit impliceert maar weer eens hoe waardevol en gewaardeerd het 
gebied is. De gebiedsadviescommissie beaamt dit.  
 
Mevr. Brouwer deelt mee dat Gouda is uitgeroepen tot de meest bij-vriendelijke gemeente van het land. De gebiedsadviescommissie 
feliciteert de gemeente Gouda met dit resultaat.  
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Mevr. Kerkmans bepleit meer oog te hebben voor de teruglopende waarnemingscijfers ten aanzien van de groene glazenmaker en de 
krabbenscheer. Dhr. Huls legt uit dat er recentelijk een bijeenkomst van de gebruikersgroep goudse Hout heeft plaatsgevonden. Ook 
daar is dit signaal afgegeven. Vanaf de maand juni zal de Groene Glazenmaker weer vliegen, vanaf dat moment is pas te zeggen over 
de cijfers nog steeds hetzelfde beeld laten zien. Dit wordt meegenomen in het onderzoek.  
 
Mevr. Kerkmans noemt het hondenbeleid en de link met de wens om biodiversiteit te versterken. Dhr. Huls legt uit dat het beleid pas 
recentelijk is vastgesteld en er bestuurlijk gezien geen wens is om dat op korte termijn weer aan te passen. Het huidige beleid voldoet 
nog aan de gebruikersbehoeften en de gewenste zonering. Het afsluiten van het gebied is sowieso geen optie, gelet op de recreatieve 
functie. Bij een volgende reeks investeringen in de biodiversiteit zal getracht worden de maatregelen wel wat minder zichtbaar voor 
recreanten te maken, zodat deze in een wat minder intensief gebruikt deel gerealiseerd worden.   
 
Mevr. Jaarsma merkt op dat er regelmatig en op vaste tijdstippen veel jeugd fietst op de paden bij de surfplas die de wandelaars 
verstoren. Gevraagd wordt om het tijdstip aan de BOA door te geven, zodat hier gerichter op kan worden gehandhaafd.  
 
Dhr. Ratzon vraagt naar de mogelijkheden om gemeentelijke BOA’s in te zetten. De bestuurssecretaris legt uit dat dit vanwege de 
verschillende domeinen niet mogelijk is. Wel kan hij melden dat er extra capaciteit is gevonden voor de handhaving. Dhr. Ratzon 
merkt op dat hier wel ontwikkelingen in zijn die mogelijk meer ruimte gaan bieden. Voorts vraagt hij naar de mogelijkheden om op 
deze tafel ook eigen initiatieven in te brengen. De bestuurssecretaris legt uit dat dit momenteel buiten de scope van de 
gebiedsadviescommissie valt en dat het aan het bestuur is hoe hier om mee wordt gegaan, mocht er een initiatief of voorstel vanuit de 
leden zelf komen.   
 
Er zijn geen andere opmerkingen.  
 
De voorzitter bedankt alle leden voor hun aanwezigheid en betrokkenheid. Van de bijeenkomst wordt verslag gemaakt en dit verslag 
wordt met het advies aangeboden aan het Algemeen Bestuur.  
 
De vergadering wordt gesloten.  
 

 
Aldus als advies gediend in de vergadering van het Algemeen Bestuur op 30 maart 2023.  

 
   De secretaris,       De voorzitter 

 
 
 
Dhr. ing. R.W. van Keulen     Mevr. K. Jaarsma 


